
Protokół Nr X/2024 z Sesji Rady Gminy Leszno 

z dnia 18 grudnia 2024 r. 

 

X Sesję Rady Gminy Leszno otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał 

Dominiak, który przywitał zebranych Radnych, Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Panią Skarbnik, 

Radcę Prawnego, Sołtysów oraz pozostałych gości, i odczytał podstawę prawną zwołania 

Sesji Rady Gminy Leszno. Obrady rozpoczęły się o godz. 14:00. W obradach wzięło udział 

14 radnych. Obrady prawomocne. 

 

Planowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

2. Przyjęcie porządku obrad; 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na 

lata 2024–2039; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2024; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem 

roku budżetowego 2024 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

6. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Leszno projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-2045; 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 

2025-2045; 

8. Odczytanie projektu Uchwały Budżetowej na rok 2025 wraz z uzasadnieniem; 

9. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Leszno projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok; 

10. Odczytanie opinii Komisji Budżetu, Finansów i Inwestycji na temat oceny Budżetu na 

2025 rok; 

11. Dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej na 2025 rok; 

12. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok; 

13. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych; 

14. Sprawy różne; 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

2. Przyjęcie porządku obrad; 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na 

lata 2024–2039; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2024; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem 

roku budżetowego 2024 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

6. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Leszno projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-2045; 



7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 

2025-2045; 

8. Odczytanie projektu Uchwały Budżetowej na rok 2025 wraz z uzasadnieniem; 

9. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Leszno projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok; 

10. Odczytanie opinii Komisji Budżetu, Finansów i Inwestycji na temat oceny Budżetu na 

2025 rok; 

11. Dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej na 2025 rok; 

12. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok; 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Planu ochrony dla Kampinoskiego 

Parku Narodowego oraz planu zadań ochronnych dla obszaru Natura 2000 o nazwie 

Puszcza Kampinoska (kod obszaru plc140001) w części pokrywającej się z obszarem 

Kampinoskiego Parku Narodowego; 

(projekt wniesiony przez Wójta Gminy Leszno) 

14. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych; 

15. Sprawy różne; 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Porządek obrad został przyjęty: 

„Za” - 12 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

Ad.3. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na 

lata 2024–2039; 

Przewodniczący Rady Gminy Leszno Pan Michał Dominiak, poprosił Panią Skarbnik  

o krótką charakterystykę podstawowych zmian. Pan Wójt zgłosił autopoprawkę.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że autopoprawka do Wieloletniej Prognozy Finansowej została 

wprowadzona z uwagi na wprowadzenie zmian do projektu budżetu. Pani Skarbnik najpierw 

omówiła autopoprawkę projektu budżetu, ponieważ wtedy będzie wiadomo, dlaczego jest 

autopoprawka wieloletniej prognozy finansowej. 

W załączniku numer 1, czyli w dochodach budżetu wprowadza się otrzymane środki  

z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej wysokości 124 298 zł. 114 298 zł. dostaliśmy 

z tytułu wzrostu zadań szkolnych i pozaszkolnych, a 10 tysięcy złotych na dofinansowanie 

doposażenia dla szkoły podstawowej w Zaborowie. Dokonuje się też, zgodnie z interpretacją 

Ministerstwa Finansów, sposobu ujmowania klasyfikacji budżetowej dochodów z tytułu opłat 

za zajęcie pasa drogowego. Kwotę przenosi się w ramach dochodów bieżących z działu 756 

do działu 600. Po wprowadzonej kwocie z rezerwy części oświatowej plan dochodów wynosi 

102 163 084,93 zł. Natomiast w załączniku numer 2, wydatki budżetu, wprowadza się 

otrzymane środki z tytułu subwencji oświatowej. 10 tysięcy przeznacza się dla szkoły 

podstawowej w Zaborowie na zakup pomocy dydaktycznych, natomiast 114 298 zmniejsza 

się udział własnych środków na funkcjonowanie szkół podstawowych, przenosząc te środki 

do rozdział 801.04 na zwrot kosztów dotacji dla gmin dotujących publiczne i niepubliczne 

przedszkola. Plan po zmianie wydatków wynosi 111 227 859,25 zł. W związku z tymi 

zmianami też musi być wprowadzona autopoprawka do wieloletniej prognozy finansowej,  

bo zwiększyła się kwota dochodów i wydatków.  

Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2024-2039 obejmują tylko 

zmiany w załączniku nr 1 w części tabelarycznej i dostosowano ich do zmian 



wprowadzonych w budżecie gminy. Dochody ogółem zwiększono o 3 72 458,08 zł. Wydatki 

ogółem zwiększono o 85 721,08 zł. Wynik budżetu po tych zmianach jest deficytowy,  

a po zmianach wynosi 9 64 774,32 zł. Natomiast rozchody budżetu zwiększono o 3 616 737 

zł. i po zmianach wynoszą 8 620 704,23 zł. Rok 2025 dostosowano do zmian 

wprowadzonych w 2024 roku, czyli zwiększono przychody i wydatki bieżące o 3 616 737 zł. 

Jest to kwota, którą otrzymaliśmy z tytułu zwiększenia dochodów udziału w picie w roku 

2024.  

 

Autopoprawka do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Leszno na lata 2024–2039; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 11 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na 

lata 2024–2039; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 11 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 
Ad.4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2024; 

Przewodniczący Rady Gminy Leszno Pan Michał Dominiak, poprosił Panią Skarbnik  

o krótkie omówienie projektu uchwały. Pani Skarbnik omówiła wprowadzone zmiany. 

Autopoprawka została omówiona przy Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024-2029. 

Zamiany razem z autopoprawką obejmują plan dochodów ogółem został zwiększony o 4 329 

953 zł i zmniejszony o 588 918 zł. Na podstawie zrealizowanych dochodów wprowadzono 

7675 złotych z tytułu odszkodowania za uszkodzone wiaty przystankowe i przesunięto 75 

tysięcy z tytułu opłaty za zajęcie pasa drogowego z działu 756 do działu 600. W dziale 700 

zdjęto dochody w wysokości 494 400 zł ze sprzedaży działek położonych w Lesznie  

i jednocześnie wprowadzono 10 602 ze sprzedaży działki w Zaborowie. W dziale 756 

zwiększono 495 401 zł wpływy z podatku od czynności cywilno-prawnych i zmniejszono 75 

tysięcy z tytułu opłaty za zajęcie pasa. W dziale 758 wprowadzono środki z rezerwy części 

oświatowej subwencji ogólnej wysokości 124 298 zł. W dziale 801 zmniejszono 30 120 zł 

środki z tytułu zwrotu kosztów uczęszczania dzieci z innych gmin do publicznych 

przedszkoli znajdujących się na terenie naszej gminy. W dziale 900 wprowadzono 3 732 zł z 

tytułu otrzymanych korekt faktur za energię za rok 2023. Wprowadzono również otrzymane 

w 2023 roku dodatkowe dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego  

od osób fizycznych w wysokości 36 16737 zł. Środki te zostaną wprowadzane autopoprawką 

do projektu budżetu na rok 2025. Po dokonanych zmianach zwiększają się też rozchody  

o otrzymaną kwotę z tytułu podatku dochodowego z udziału w PIT. Po zmianie planowane 

rozchody wynoszą 8 620 704,23 zł. W załączniku nr 2 w związku z otrzymanymi środkami z 

rezerwy oświatowej wprowadzono 10 tys. zł dla szkoły podstawowej w Zaborowie i 114 298 



przeniesiono z rozdziału 801.01 do rozdziału 801.04. Po zmianach plan wydatków wynosi 

111 227 859,25 zł.  
 

Autopoprawka w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Leszno na 2024; 

 
Uchwała została podjęta: 

„Za” - 12 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Leszno na 2024; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 12 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Ad.5. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2024 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 13 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 
Ad.6. 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Leszno projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-2045; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Skarbnik o odczytanie opinii uchwały  

Nr 3h/264/2024 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 

09 grudnia 2024 roku. 

Pani Skarbnik odczytała opinię. Opinia pozytywna. 

 
Ad.9. 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Leszno projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-2045; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Skarbnik o odczytanie opinii uchwały  

Nr 3c/266/2024 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 

09 grudnia 2024 roku. 

Pani Skarbnik odczytała opinię. Opinia pozytywna. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że najpierw zostanie podjęta uchwała WPF 

żeby móc wprowadzić zmiany do uchwały Budżetowej, ale jeżeli chcemy wprowadzić 

zmiany do uchwały Budżetowej to musimy jednocześnie omówić WPF i wprowadzimy te 

zmiany do uchwały Budżetowej, wtedy z automatu będziemy musieli wprowadzić to w WPF, 

a zgodnie z ustawą o finansach publicznych, najpierw głosuje się WPF, a później uchwala się 



Budżet do tego WPF-u. Dlatego, że będą wprowadzone poprawki do uchwały Budżetowej  

 

na 2025 rok, musimy w ten sposób zrealizować porządek obrad. 

Pan Wójt wniósł autopoprawkę do Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok, która 

dotyczy załącznika nr 1, czyli dochodów budżetu i załącznika nr 2, wydatków budżetu.  

W związku z tym została wniesiona również autopoprawka do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-2045. Pani Skarbnik przedstawiła szczegóły. 

 

Ad.10. 

Odczytanie opinii Komisji Budżetu, Finansów i Inwestycji na temat oceny Budżetu  

na 2025 rok;  

Przewodniczący Rady poprosił, radnego pana Tomasza Maja, przewodniczącego Komisji 

Budżetu, Finansów i Inwestycji o odczytanie opinii. 

Wnioski zostały przedstawione w pkt.12. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno  

na 2025 rok. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Leszno na lata 2025-2045, którego zapisy są zgodne z projektem uchwały 

budżetowej gminy Leszno na rok 2025.  

Przewodniczący komisji, pan Tomasz Maj przekazał wersję papierową panu 

Przewodniczącemu Rady. 

 
Ad.11. 

Dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej na 2025 rok; 

Radny pan Artur zapytał gdzie znajdzie opinie wyrażane przez komisje Budżetu, Finansów  

i Inwestycji, ponieważ na BIPie są informacje do 2021 roku. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Inwestycji pan Tomasz Maj, poinformował,  

że opinie są przekazywane są do Przewodniczącego Rady.  

Radny pan Krzysztof Michalski powiedział, że od 2019 roku zgłasza ulicę Lipową  

i nie zgadza się z tym, aby ten projekt został zdjęty z budżetu na 2025 rok. Mieszkańcy  

jak przychodzili na spotkania z firmą Dawtona to zawsze mówili o tej ulicy. Rok temu 

podczas spotkania z firmą Dawtona, była mowa, że przy pomocy firmy ta droga zostanie 

wykonana. Radny przypomniał, że w 2022 roku była robiona ulica Fabryczna, obok firmy 

Bioplanet i nie było żadnego problemu. Radny zaproponował, aby wykonać drogę tylko 

 na tym odcinku gdzie mieszkają nasi mieszkańcy, aby droga służyła tylko mieszkańcom,  

a nie firmie Dawtona. Jeśli zostanie wydana pozytywna opinia to wydział dróg powiatowych 

mógłby wprowadzić ograniczenie ruchu na skrzyżowaniu ulicy Błońskiej z ulicą Lipową, aby 

firma Dwtona korzystała z drogi od alei Jesionów.  

Radny pan Janusz Biały zaproponował, aby radni zastanowili się nad tym, aby odrzucić 

wniosek Komisji, a przyjąć budżet w takim zapisie, jakim jest.  

Radny pan Artur Ligięza poinformował, że biorąc pod uwagę zarządzenie Wójta w sprawie 

konstrukcji budżetu, za priorytet miały być uznane inwestycje, które będą inwestycjami 

kontynuowanymi. Radny przypomniał, że w starym składzie Rady, w 2019 roku ulica 

Cisowa została została zarówno w WPFie i w Budżecie, była robiona tak, że po latach 

projektowania została zdjęta, a teraz jest kolejna próba podejścia pod tą ulicę, kiedy udało się 

zorganizować punkt zrzutu wody. Komisja Budżetu, Finansów i Inwestycji wnioskuje o 

usunięcie zadania inwestycyjnego, oszczędności, które radny pan Tomasz Maj zaplanował to 

ok. 300-400 tysięcy złotych, przy samych wydatkach majątkowych mówimy o 1%. Taki 

program oszczędności, to wstyd go ogłaszać.  
 

 



Radny przypomniał, że na koniec roku 2021 mieliśmy 8,3 miliona zadłużenia a na koniec 

przyszłego roku 52,5 miliona. Taka zabawa jest bardzo groźna dla budżetu. Radny 

powiedział, że przez ostatnie kilka lat, budżet był kierowany do sołectwa Marianów i Grądy, 

tam powstało najwięcej dróg docelowo utwardzonych i najwięcej infrastruktury 

oświetleniowej. Radny zwrócił uwagę jeszcze na jedną rzecz, ponieważ przejrzał wnioski  

do budżetu, których było bardzo dużo i sam zgłosił kilkanaście wniosków, ale potrzeb z 

Komisji Budżetowej jest ponad dwadzieścia u radnej Pani Malarowskiej i u radnego pana 

Tomasza Maja. 

Radny pan Tomasz Maj poprosił o wyjaśnienie, ponieważ złożył dwa wnioski.  

Radny pan Ligięza poinformował, że radna pani Marianna Malarowska złożyła dwa wnioski, 

jeden zmieścił się na stronie A4, a drugi na półtora. Wnioski nie posiadają uzasadnienia  

i przemyśleń.  

Radny pan Tomasz Maj odniósł się do usunięcia projektu ulicy Lipowej, ponieważ  

na wspólnym posiedzeniu Komisji w poniedziałek pan Wójt określił, że projektowanie 

kawałka ulicy jest trochę bezzasadne, że trzeba projektować cały, oczywiście można 

wykonywać etapami, ale projekt trzeba wykonać cały. Pan Wójt zwrócił uwagę, że przy ulicy 

Lipowej mieszkają nasi mieszkańcy, ale drogę rozwalają ciężkie samochody i pojazdy 

gospodarcze, które dojeżdżają do firmy Dawtona. Kolejna rzecz to tylko na pewnym odcinku 

tej drogi mieszkają nasi mieszkańcy, a setki metrów biegnie przez pola. Dawtona  

z większości ustaleń z mieszkańcami w ogóle się nie wywiązała.  

Radny pan Tomasz Maj poinformował, że możemy wystąpić do Starostwa Powiatowego  

o to, żeby częściowo przynajmniej zamknąć tą drogę, ponieważ nie możemy ich zmusić  

do tego, żeby jeździli z drugiej strony od strony drogi powiatowej, tylko, że większość 

wystąpi o pozwolenie, bo to jest najkrótsza droga. Tak naprawdę codziennie musiałby tam 

stać patrol policji, żeby to kontrolować. 

Radny pan Krzysztof Michalski powiedział, że wystarczą dwie albo trzy wizyty policji na tej 

drodze i zapanuje porządek. Radny pan Tomasz Maj powiedział, że czasami na dwie czy trzy 

gminy jest jeden patrol, samochody do firmy Dawtona jeżdżą o różnych porach, również  

w nocy.  

Radny jest przeciwny, żeby angażować policję, ponieważ jest Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych i Administracji, które powinno zadbać o środki dla policji. Tak samo o to, 

żeby ponadnormatywne służby, za które mieszkańcy, co roku płacą wraz z innymi 

samorządami, to też tak naprawdę powinny być pieniądze z MSWiA, a nie z samorządów 

gminnych. Policja się zwraca o to do samorządów. Samorządy chcą zapewnić większe 

bezpieczeństwo mieszkańców, przeznacza na to środki.  

Radny pan Artur Ligięza poinformował, że te środki na policję to nie jest kwestia przyszłego 

roku, ponieważ one były też wydawane w latach poprzednich.  

Radny pan Krzysztof Michalski zaapelował do radnych, aby wykreślić wniosek, który 

zaproponowała Komisja Budżetu, ponieważ jeżeli nie zostanie to zrobione to na najbliższe 

posiedzenie sesji radny zaprosi mieszkańców i Komisja będzie musiała się z tego 

wytłumaczyć. 

Radny pan Tomasz Zarzycki, zwrócił uwagę, że 100 tysięcy jest przeznaczone na wykonanie 

projektu, a wykonanie tego projektu to będzie wielomilionowa inwestycja i biorąc pod uwagę 

duże inwestycje zaplanowane, to to jest marnowanie pieniędzy i oszukiwanie ludzi, że tą 

drogą będą mieli. Radny pan Krzysztof Michalski nawiązał do wypowiedzi radnego Tomasza 

Zarzyckiego, że jest to mały krok, ale początek czegoś, co się ewentualnie zacznie.  

Radny pan Artur Ligięza powiedział, że ten argument, który zastosował pan Zarzycki można 

by zastosować do każdego przedsięwzięcia majątkowego w zakresie projektowania.  

 
 



Ad.12. 

Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w tym punkcie zostaną umieszczone po kolei 

wnioski zgłoszone przez Komisję Budżetu, Finansów i Inwestycji. 

 
Wniosek w sprawie zmiany w Uchwale Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok: 1) Dz. 600 

rozd. 60016 usunięcie zadań inwestycyjnych: a) budowa drogi 17KDD ul. Liliowej w 

Wyględach (projekt) 70 000 zł; 

 

Przyjęcie wniosku: 

„Za” - 11 głosów 

„Przeciw” – 2 głosy 

„Wstrzymał się” – 1 głos 

 

Wniosek w sprawie zmiany w Uchwale Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok: 1) Dz. 600 

rozd. 60016 usunięcie zadań inwestycyjnych: b) budowa drogi gminnej 13KDD ul. Cisowej 

od drogi gminnej 15KDD ul. Kwiatowej do drogi gminnej 17KDD ul. Liliowej w Wyględach 

(projekt) 100 000 zł; 

 

Przyjęcie wniosku: 

„Za” - 9 głosów 

„Przeciw” – 2 głosy 

„Wstrzymał się” – 3 głosy 

 

Wniosek w sprawie zmiany w Uchwale Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok: 1) Dz. 600 

rozd. 60016 usunięcie zadań inwestycyjnych: c) budowa drogi gminnej 13KDL ul. Lipowej 

na odcinku od drogi wojewódzkiej nr 579 ul. Błońskiej do drogi powiatowej nr 4109W w 

Lesznie (projekt) 100 000 zł; 

 

Przyjęcie wniosku: 

„Za” - 6 głosów 

„Przeciw” – 6 głosów 

„Wstrzymał się” – 2 głosy 

 

Wniosek w sprawie zmiany w Uchwale Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok: 1) Dz. 600 

rozd. 60016 usunięcie zadań inwestycyjnych: d) rozbudowa drogi gminnej 6KDI ul. Tuwima 

w Lesznie od skrzyżowania z drogą gminną nr 410409W ul. Leśnej w Lesznie (projekt)  

70 000 zł; 

 

Przyjęcie wniosku: 

„Za” - 10 głosów 

„Przeciw” – 2 głosy 

„Wstrzymał się” – 2 głosy 

 



Wniosek w sprawie zmiany w Uchwale Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok: 2) Dz. 010 

rozd. 01043 usunięcie zadania inwestycyjnego: budowa wodociągu w ul. Kwietnej Łąki w 

Powązkach 90 000 zł; 

 

Przyjęcie wniosku: 

„Za” - 11 głosów 

„Przeciw” – 1 głosy 

„Wstrzymał się” – 2 głosy 

 

Wniosek w sprawie zmiany w Uchwale Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok: 

wprowadzenie zadania inwestycyjnego budowa sieci wodociągowej w działce nr 103/19  

w Powązkach (projekt) 50 000 zł. 

 

Przyjęcie wniosku: 

„Za” - 11 głosów 

„Przeciw” – 1 głosy 

„Wstrzymał się” – 2 głosy 

 
Ad.7. 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-

2045; 

Przewodniczący Rady Gminy, poprosił Panią Skarbnik z powrotem o wniesienie uwag  

do WPF. Pani Skarbnik wyjaśniła, że po wprowadzeniu autopoprawki pana Wójta  

i przegłosowanych wniosków, dochody na rok 2025 wynoszą 105 850 678,17 zł.  

Dochody bieżące wynoszą 97 20 998,55 zł., a dochody majątkowe wynoszą 8 829 679,62 zł.  

Dochody nie uległy zmianie, wydatki uległy zmianie i wynoszą po zmianie 124 944 880,74 

zł., z tego wydatki bieżące 89 285 843,71 zł., wydatki majątkowe, które uległy zmianie 

wynoszą 35 065 937,03 zł. W wyniku dokonanych zmian ulega też zmianie wynik i nadal jest 

deficytowy i wynosi 19 094 202,57 zł.  

Przychody budżetu wynoszą 24 594 202,57 zł. i składają się na nie kwota kredytu 17 720 000 

zł., wolne środki 3 027 498,34 zł. i środki z lokat z lat ubiegłych 3 000 846 704,23 zł. 

Rozchody budżetu nie uległy zmianie i wynoszą 5 005 000 złotych na rok 2025 i kwota długu 

na koniec roku 2025 roku planowana wynosi 50 000 620 złotych. Przedsięwzięcia nie uległy 

zmianie uległy zmianie tylko dane w załączniku nr 1 w części WPF. 

 
Autopoprawka w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-

2045; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” – 12 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

Radny pan Artur Ligięza nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno na lata 2025-

2045; 



Uchwała została podjęta: 

„Za” - 12 głosów 

„Przeciw” – 1 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Ad. 12. 

Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok; 

Pani Skarbnik przygotowała autopoprawkę do Uchwały Budżetowej na podstawie wniosków 

Komisji Budżetu, Finansów i Inwestycji. Pani Skarbnik omówiła zmiany wynikające  

z autopoprawki pana Wójta i wniosków, które zostały przegłosowane. 

 
Autopoprawka Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 12 głosów 

„Przeciw” – 1 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2025 rok; 

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 12 głosów 

„Przeciw” – 2 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 
Ad.13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Planu ochrony dla Kampinoskiego 

Parku Narodowego oraz planu zadań ochronnych dla obszaru Natura 2000 o nazwie Puszcza 

Kampinoska (kod obszaru plc140001) w części pokrywającej się z obszarem Kampinoskiego 

Parku Narodowego; 

Głos zabrał przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, pan Krzysztof 

Lipiński, który poinformował, że jego zdaniem jest to bardzo krótki czas na podjęcie tak 

ważnych decyzji.  

 

Uchwała została podjęta: 

„Za” - 13 głosów 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 1 głosów 

 

Ad.14. 

Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych; 

Radna pani Mariana Malarowska zapytała panów wójtów o odpady komunalne, ponieważ 

zmienia się ustawa o odpadach komunalnych i nie będzie wolno do zmieszanych odpadów 

wrzucać butów i odzieży. Pan Wójt odpowiedział, że ubrania będzie można wyrzucać  

na PSZOKu i w wyznaczonych miejscach będą kontenery. 

Radna zapytała czy w Zaborowie będzie dodatkowe oświetlenie świąteczne, pan Wójt 

poinformował, że będzie jeszcze kilka dodatkowych ozdób.  



Radny pan Tomasz Maj zapytał o boisko do siatkówki plażowej w Szymanówku.  

Zastępca wójta odpowiedział, że został zastosowany projekt, projektant przygotował 

dostosowaną dokumentację, natomiast Starostwo zażyczyło sobie jeszcze dodatkowe 

uzgodnienie, mianowicie wyłączenie terenu pod to boisko z produkcji rolniczej i to zostało 

dodatkowo zlecone projektantowi. W styczniu powinna cała dokumentacja być gotowa. 

Rany zapytał o wprowadzenie ruchu na ulicy Księdza Raczkowskiego. Pan Wójt 

poinformował, że organizacja jest zatwierdzona, miała być wprowadzona do końca roku,  

ale jest bardzo dużo zadań, które wychodzą nieoczekiwanie i pracownicy mogą po prostu nie 

zdążyć ustawić stosownych słupów i oznakowań. 

Radny zapytał jeszcze o plac zabaw. Pan Wójt odpowiedział, że dokumentacja, która była 

przygotowana, Starostwo ją odrzuciło twierdząc, że zakres pracy musi być w procedurze 

pozwolenia na budowę, a nie zgłoszenia. Nowa dokumentacja jest w trakcie przygotowania, 

w styczniu powinna być gotowa i złożona o pozwolenie na budowę. 

Radny pan Marcin Lewicki zgłosił problem z ciężarówkami, które przekraczają dopuszczalną 

ładowność 10 ton, które jeżdżą po ulicach Zaborowa. 

Radna pani Katarzyna Kępka zapytała o stypendium piłkarki Mai Zielińskiej, które przestało 

być wypłacane w czerwcu, czy pan Wójt znalazł podstawy żeby wypłacać te stypendium 

dalej. Pan Wójt odpowiedział, że nie znalazł podstaw, żeby te stypendium wypłacić, jeżeli 

nie będzie zmieniony regulamin wypłacania tych stypendiów, czyli zatwierdzona uchwała 

Rady Gminy to nie ma takiej możliwości. 

Radny pan Tomasz Zarzycki zapytał zastępcę Wójta o organizację ruchu przy skrzyżowaniu 

ulic Alei Wojska Polskiego i ulicy Polnej. Zastępca Wójta odpowiedział, że w styczniu 

będziemy robić organizację ruchu na ulicy Polnej i Alei Wojska Polskiego. 

Radny pan Michał Mandes poprosił, aby przy okazji najbliższego spotkania z MZDW 

poruszyć temat, który był już jakiś czas temu omawiany, czyli przejście dla pieszych przy 

ulicy Sochaczewskiej naprzeciwko Pepco. 

Radny pan Tomasz Maj zapytał w imieniu sołtysa wsi Powązki o spotkanie z PGE w kwestii 

ulicy Białej. Pan Wójt odpowiedział, że odbyło się spotkanie z dyrektorem zakładu 

energetycznego w Pruszkowie, do którego też trafiło nasze pismo. Pan dyrektor przekazał 

nam informację, że najprawdopodobniej najwcześniejszym terminem, jakim zakład przystąpi 

do przebudowy linii energetycznej na ulicy Białej będzie przełom roku 2025 i 2026.  

Radny pan Artur Ligięza poprosił, aby lepiej udrożnić ulicę Leśną w Wyględach, ponieważ 

na ten moment udrożniono to tak, że miejscami wysypano żwir i zostały fragmenty po 5, 6 

metrów błota. Zastępca Wójta poinformował, że pod koniec roku jest problem z kruszywem, 

ale nie zapomni o tym. 

Radny pan Tomasz Maj poprosił, aby ze względu na to, że ulica Leśna została utwardzona  

i jest wylany asfalt i zawsze była drogą podrzędną i trzeba było ustąpić pierwszeństwa,  

a teraz robi się to, co na ulicy Leśnej i Polnej, że nie wiadomo, kto ma pierwszeństwo,  

a kto nie ma o przeanalizowanie, jeśli jest taka możliwość postawienia tam znaków  

i ewentualnie wystąpienie do powiatu o organizację ruchu, ponieważ było parę takich 

przypadków, że w skrzyżowaniu ulicy Leśnej z Podleśną nie zatrzymały się, bo nie wiadomo, 

które jest z pierwszeństwem przejazdu czy skrzyżowanie jest na przykład równorzędne,  

bo nie ma tam znaków. Pan Wójt poinformował, że jeżeli nie ma oznakowania,  

to jest to skrzyżowanie równorzędne a kolejność jest taka, że najpierw jest projekt organizacji 

ruchu zatwierdzony, a dopiero potem ustawienie znaku.  
Radny pan Artur Ligięza przekazał prośbę od mieszkańców, którzy złożyli wnioski  

do budżetu gminy na 2025 rok, aby dostali informację zwrotną o sposobie rozpatrzenia 

wniosku do budżetu. Pan Wójt poinformował, że do tej pory nie było procedury, odpowiedzi 

na złożone wnioski do budżetu. 



Radny poprosił, aby wszystkie wnioski mieszkańców składane do budżetu gminy były 

umieszczane w BIPie. 

 
Ad.15. 

Sprawy różne; 

W pierwszej kolejności głos zabrał mieszkaniec wsi Wiktorów, który poinformował, że nie 

uzyskał odpowiedzi na pisma, które grupa mieszkańców złożyła w listopadzie do pana Wójta. 

Mieszkaniec wsi Wiktorów przedstawił jak aktualnie wygląda sytuacja w Wiktorowie  

w sprawie przejeżdżających ciężarówek z towarami i niebezpiecznymi materiałami,  

o których wspomniał wcześniej rady pan Marcin Lewicki Pan Wójt powiedział, że poruszy  

tą sprawę z Komendantem policji o wzmożoną kontrolę tych dróg i poinformuje pana 

Starostę, ponieważ są to drogi powiatowe. 

Radna pani Marianna Malarowska przeprowadziła dyskusję z radnym panem Arturem 

Ligięzą w sprawie złożonych wniosków do budżetu na 2025 rok, celem wyjaśnienia 

wcześniejszych uwag radnego pana Artura Ligięzy. 

Radny pan Janusz Biały poinformował, że pani Asia Syta, co roku organizuje imprezę  

ze stołu na stół. W tym roku tą organizacją zajmie się radny pan Janusz Biały,  

sołtys pan Robert Zdanowski i radny pan Michał Mandes razem z harcerzami. 

Przewodniczący Rady Gminy złożył życzenia świąteczne mieszkańcom gminy oraz Panu 

Wójtowi. 

 
Ad.16. 

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Machał Dominiak zamknął X posiedzenie Rady Gminy Leszno  

w dniu 18 grudnia 2024 roku. 

 

 

Sporządziła: Monika Szewczak-Kowalewska 


